
Protokół  Nr XX/2012 

XX sesji Rady Gminy Płoniawy-Bramura 

odbytej w dniu  20 czerwca  2012 r. 

 
Początek obrad godz. 10

10, 
zakończenie obrad godz.  12

40
. 

W XX    sesji   udział   wzięli:  12 radnych ( 3 nieobecnych usprawiedliwionych)  

23 sołtysów, Wójt Gminy Włodzimierz Załęski, Sekretarz Gminy Kazimierz 

Białobrzeski, Skarbnik Gminy Hanna Michalska, radca prawny Dominik 

Pogorzelski, Kierownik OPS Jadwiga Krukowska, Dyrektor GBP Barbara 

Kobylińska, redaktorka Tygodnika Ostrołęckiego Aldona Rusinek. Z 

zaproszonych dyrektorów szkół na sesję przybyli: Dyrektor Zespołu Szkół w 

Krasińcu Dariusz Wiśniewski,  Dyrektor Szkoły Podstawowej w Węgrzynowie 

Jolanta Dawid. Nie przybył nikt z zaproszonych  radnych samorządu 

powiatowego i województwa mazowieckiego.  

 Proponowany porządek obrad 

1. Otwarcie  sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 

4. Informacja o pracy  Wójta Gminy między sesjami Rady. 

5. Przedłożenie protokołu Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 

Szkoły Podstawowej w Węgrzynowie  - wydatki, płace, zatrudnienie.  

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej 

za rok 2011. 

8.  Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Płoniawach-Bramurze za rok 2011. 

9. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2011.  

10. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego 

ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie za rok 2011. 

11. Informacja z działalności „Centrum Wolontariatu” za rok 2011. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach:  

     1) zmian Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Płoniawy-Bramura  

     2) wprowadzenia zmian w  uchwale budżetowej gminy, 

     3) zaciągnięcia kredytu na spłatę wcześniej  zaciągniętych kredytów,  

     4) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z  

         wykonania budżetu gminy Płoniawy-Bramura za 2011 r.  

     5) absolutorium dla Wójta Gminy  za rok  2011, 

          6) zawarcia porozumienia międzygminnego w sprawie wspólnego   

               przygotowania i przeprowadzenia postępowań o udzielenie zamówień  
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         publicznych na zakup i świadczenie usług dystrybucji energii elektrycznej     

        w   ramach Grupy Zakupowej  Energii Elektrycznej,  

    7) uzupełnienia  składu Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Opieki  

        Społecznej i Ochrony Środowiska.  

13. Interpelacje radnych . 

14. Wolne głosy, ogłoszenia, komunikaty 

15. Zamknięcie obrad.  

Ad.1. XX sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 

Tomaszewski. Po przywitaniu  zebranych na sali obrad  radnych, sołtysów, 

kierownictwa gminy i gości, Przewodniczący Rady Zbigniew Tomaszewski 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 12 radnych, 3 nieobecnych 

usprawiedliwionych. Frekwencja ta pozwala na podejmowanie prawomocnych 

uchwał.   

Zaproszenie na sesję radnych, zaproszenie na sesję sołtysów, lista obecności 

radnych, lista obecności sołtysów, lista obecności dyrektorów szkół stanowią 

załączniki odpowiednio nr 1, 2, 3, 4 i 5 do protokołu.   

Ad.2.  Kontynuując  prowadzenie obrad Przewodniczący Tomaszewski  zwrócił 

się z zapytaniem , czy są wnioski dotyczące projektu obrad sesji. 

Radni wniosków nie zgłosili. O zmianę porządku obrad zawnioskował Wójt 

Gminy Włodzimierz Załęski. Wniosek dotyczył: zmiany treści uchwał  w pdpkt 

6,7  części uchwałodawczej tj.  udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej Powiatowi Makowskiemu i zmiany uchwały  w sprawie powołania 

stałych  Komisji Rady Gminy , oraz włączenia dwóch uchwał:  wystąpienia 

Gminy Płoniawy-Bramura z Międzygminnego Związku Regionu 

Ciechanowskiego i przyjęcia zadania: opracowanie aktualizacji „Programu 

usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Płoniawy-Bramura. 

Zmiana treści uchwał  pdpkt. 6 i 7 wynikła po konsultacji prawnej i zamiast 

uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w sprawie 

wspólnego  przygotowania i przeprowadzenia postępowań o udzielenie 

zamówień publicznych na zakup i świadczenie usług dystrybucji energii 

elektrycznej w   ramach Grupy Zakupowej  Energii Elektrycznej, jest udzielenie 

dotacji Powiatowi Makowskiemu na przygotowanie i przeprowadzenie 

przetargu. Dotyczy to tej samej sprawy. Gmina udzieli dotacji celowej w 

wysokości 20 000 zł , w ramach której przeprowadzony zostanie przetarg. Także 

uchwała dotyczy tej samej sprawy, tylko zmienia się forma uchwały.   

Uzupełnienie  składu Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Opieki Społecznej i 

Ochrony Środowiska zmienia się na zmianę  uchwały o powołaniu komisji 

stałych Rady Gminy, gdzie w miejsce zmarłego członka Komisji Edwarda 

Mierzejewskiego powołuje się nowowybranego radnego Dariusza Kowalczyka. 

Nowe projekty uchwał  wprowadza się po konsultacji ze wszystkim radnymi na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji. Wystąpienie Gminy Płoniawy-

Bramura z Międzygminnego Związku Regionu Ciechanowskiego jest konieczne 

w sytuacji  przygotowania gminy do wdrożenia gospodarki odpadami od 1lipca 
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2013 r. Międzygminny  Związek Regionu Ciechanowskiego został założony  w 

celu prowadzenia wspólnej gospodarki odpadami. Nic z tego planu nie zostało 

nawet rozpoczęte, a termin  ustawowy o gospodarce odpadami szybko się 

zbliża. Dlatego gmina musi rozpocząć przygotowania do wdrożenia ustawy we 

własnym zakresie. Natomiast uchwała w sprawie  przyjęcia zadania: 

opracowanie aktualizacji „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z 

terenu Gminy Płoniawy-Bramura jest konieczna dla  przygotowania gminy do 

rozpoczęcia  prac związanych z usuwaniem azbestu. Gmina otrzymała wstępnie  

dotację 20 000 zł na opracowanie Programu usuwania azbestu. W ramach 

którego prowadzone będą dalsze prace związane z bezpłatnym usuwaniem 

azbestu i jego unieszkodliwianiem. 

Uwag do wniosku Wójta nie wniesiono i przyjęto go 12 głosami tj. wszystkimi 

obecnych na sesji radnych. 

Po uwzględnieniu wniosku Wójta Przewodniczący Tomaszewski poddał po 

głosowanie zmieniony następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie  sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

4. Informacja o pracy  Wójta Gminy między sesjami Rady. 

5. Przedłożenie protokołu Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 

Szkoły Podstawowej w Węgrzynowie  - wydatki, płace, zatrudnienie.  

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej za 

rok 2011. 

8. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Płoniawach-Bramurze za rok 2011. 

9. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 

rok 2011.  

10. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie za rok 2011. 

11. Informacja z działalności „Centrum Wolontariatu” za rok 2011. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach:  

     1) zmian Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Płoniawy-Bramura  

     2) wprowadzenia zmian w  uchwale budżetowej gminy, 

     3) zaciągnięcia kredytu na spłatę wcześniej  zaciągniętych kredytów,  

     4) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z     

          wykonania budżetu gminy Płoniawy-Bramura za 2011 r.  

    5) absolutorium dla Wójta Gminy  za rok  2011, 

    6) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi  

        Makowskiemu, 

   7)  zmiany uchwały  w sprawie powołania stałych  Komisji Rady Gminy ,  

   8)  wystąpienia Gminy Płoniawy-Bramura z Międzygminnego Związku  
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         Regionu  Ciechanowskiego,  

    9) przyjęcia zadania: opracowanie aktualizacji „Programu usuwania  

       wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Płoniawy-Bramura  

13. Interpelacje radnych . 

14. Wolne głosy, ogłoszenia, komunikaty 

15. Zamknięcie obrad.  

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 12 radnych. 

Ad.3. Wyłożony na sali obrad protokół z ostatniej sesji przyjęto w formie do 

wglądu 12 głosami. 

Ad.4. W przekazanej przez Wójta  informacji o jego pracach  od ostatniej sesji  

z  16 maja   2012 r., znalazły się następujące fakty: 

1. Najwięcej pracy poświęcone było przygotowaniem i przeprowadzeniem 

dorocznej wystawy regionalnej Święto Mleka, która odbyła się 3 czerwca 2012 

r. Należy ocenić, że wystawa była udana, a rolnicy zadowoleni. 

2. Po rozstrzygnięciu przetargu na modernizację stacji uzdatniana wody w 

Szlasach została podpisana umowa z wykonawcą Konsorcjum JA-MAR. 

Inwestycja została sprzedana za atrakcyjną cenę; z 1,9 mln.zł  na 1,2 mln.zł.  W 

przyszłym tygodniu ruszą już prace z terminem  zakończenia na październik 

tego roku. Kolejnym etapem po zakończonej modernizacji stacji zostanie 

podłączony Krasiniec do wodociągu komunalnego. 

3. Przetarg na budowę 116  przyzagrodowych oczyszczalni ścieków zostanie 

rozstrzygnięty 9 lipca br. Jeśli nie będzie protestów, to zaraz ruszą prace 

budowlane, aby jeszcze w tym roku zakończyć te budowy. Jeśli się nie uda, to 

prace zostaną wznowione wiosną przyszłego roku.  

4. Wójt uczestniczył w dwóch negocjacjach z Jednostką Wdrożeniową. 

Pierwsza dotyczyła  pozyskania dotacji na budowę hali sportowej wraz z 

łącznikiem w Zespole Szkół w Krasińcu. Wniosek w tej sprawie został złożony 

jeszcze za poprzedniego Wójta, ale nie uzyskał odpowiedniej liczby punktów. 

Obecnie jest szansa uzyskanie dotacji  83,33%  wartości kosztorysowej tej 

budowy, która opiewa na  3,3 mln.zł. Gdyby uzyskać 2,8 mln.zł to gmina 

dopłaciłaby tylko 500 tys.zł do tej inwestycji. Jest jeszcze szansa pozyskania 

dodatkowych środków z Funduszu Totalizatora Sportowego. Sprawa ta 

omawiana była na posiedzeniach wszystkich komisji Rady i zyskała akceptację 

większości radnych, tj. 9 osób na 12 uczestniczących w posiedzeniu.  

Drugie negocjacje dotyczyły Kapitału Ludzkiego na prowadzenie przedszkoli. 

Zamierza się utworzyć jedno przedszkole z dwiema filiami. Rozmowy są w toku 

i należy oczekiwać dalszych negocjacji. 

5. Wójt uczestniczył w kilku  naradach na temat  gospodarki odpadami; w 

Związku Gmin Ziemi Makowskiej, w Starostwie Makowskim oraz 

Międzygminnym Związku Regionu Ciechanowskiego. Zawiodła idea  

prowadzenia wspólnej gospodarki odpadami w ramach Międzygminnego 

Związku Regionu Ciechanowskiego, do którego gmina płaci corocznie 120 

tys.zł składki inwestycyjnej i 20 tys.zł składki członkowskiej, a nie ruszyły 
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prace z budową  urządzeń służących do odbioru i unieszkodliwiania odpadów 

komunalnych. Mając na uwadze wdrożenie z dniem 1 lipca 2013 r. gminnej 

gospodarki odpadami  przygotowany został projekt uchwały o wystąpieniu ze 

Związku z dniem 31 grudnia 2012 r.  

6. Wzorem roku ubiegłego prowadzone będą zajęcia wakacyjne dla dzieci i 

młodzieży szkolnej, tzw. kreatywne wakacje.  Zajęcia prowadzone będą trzy dni  

tygodniu  w szkołach od 9 lipca do 15 sierpnia br. Ogłoszenia poszły do szkół, 

aby jak najwięcej uczniów skorzystało z tej formy wypoczynku.  

7. Wczoraj odbyło się spotkanie  w Chodkowie w sprawie budowy wiatraków  

w kierunku od Płoniaw przez Chodkowo do Grzybek. Oponenci  upatrują  

zagrożenie dla zdrowia i dla przyrody. Nie wyrazili zgody, że pojechać i 

zobaczyć  jak te wiatraki działają  i przekonać się, że  nie zagrażają one ani 

przyrodzie, ani zdrowiu człowieka. Dla gminy byłoby to źródło dochodu w 

granicach ok. 2 mln.zł rocznie z tytułu podatku od nieruchomości.  

8. Opracowano zmiany w budżecie gminy na tę sesję.  

Pytań do wypowiedzi Wójta nie zgłoszono, a więc pkt. 4 porządku obrad został 

zamknięty.  

Ad.5. Pod nieobecność  Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej protokół z  

przeprowadzonej kontroli Szkoły Podstawowej w Węgrzynowie w zakresie 

wydatków, etatów i zatrudnienia przedłożyła Radzie Członek Komisji Grażyna 

Lewandowska. 

Uwag do protokołu nie wniesiono i został przyjęty przez aklamację. 

Protokół Komisji Rewizyjnej w zakresie funkcjonowania Szkoły Podstawowej w 

Węgrzynowie za rok 2011- wydatki, etaty, zatrudnienie stanowi załącznik Nr 6 

do protokołu. 

Ad.6. Zapytań  i wniosków nie wniesiono. 

Ad.7. Przewodniczący Rady oznajmił, że wszystkie sprawozdania  ujęte w 

tematyce sesji rozpatrywane były przez wszystkie komisje na oddzielnych 

posiedzeniach, w związku z czym zwrócił się do przewodniczących wszystkich 

komisji  o przedstawienie opinii o sprawozdaniu z działalności Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Płoniawach-Bramurze za rok 2011. 

Pozytywne opinie komisji o sprawozdaniach przekazywali: Grażyna 

Lewandowska za Komisję Rewizyjną, Dariusz Wierzbicki za Komisję Oświaty, 

Kultury, Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska i Tomasz Wenda za 

Komisję Finansów, Rolnictwa, Rozwoju Regionalnego i Porządku Publicznego. 

Budżet Biblioteki za rok 2011 wynosił 172 346,39  zł, na który składały się: 

dotacja gminy  166 320 zł, dotacja z Bibliotek Narodowej 3900 zł, dochody 

własne 100 zł. kapitalizacja odsetek 57,22 i saldo z 2010 r. 1 969,17 zł. Wydatki 

zrealizowano w wysokości 170 428,38 zł. Na rok 2012 pozostało  1918,01 zł. 

Nikt nie poprosił obecną na sesji Dyrektor Biblioteki Barbarę Kobylińską o 

informacje w sprawie działalności biblioteki, a sprawozdanie przyjęto przez 

aklamację  



 6 

Wnioski Komisji Rewizyjnej, Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Opieki 

Społecznej i Ochrony Środowiska, Komisji Finansów, Rolnictwa, Zdrowia, 

Opieki Społecznej,  Ochrony Środowiska, sprawozdanie z działalności Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Płoniawach-Bramurze za rok 2011 stanowią załączniki 

odpowiednio nr, nr 7 i 8 do protokołu.  

Ad.8.  Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Płoniawach-

Bramurze za rok 2011 przyjęto bez wyjaśnień, zgodnie z pozytywną opinią 

wszystkich komisji - przez aklamację. W roku 2011 OPS zrealizował wydatki w 

wysokości 2 802 956,05 zł, z czego na zadania własne gminy 878 576,72 zł i na 

zadania zlecone  1 924 379,33 zł. Na 5945 mieszkańców gminy pomocą 

społeczna objęto 232 rodziny, w których było 771 osób , bez osób pobierających 

świadczenia rodzinne i alimentacyjne. Najwięcej pomocy udzielono osobom z 

tytułu ubóstwa 648, bezrobocia 488, bezradności opiekuńczo-wychowawczej 

350 , rodzinom wielodzietnym 259 i osobom o długotrwałej chorobie 235. Jedna 

osoba jako bezdomna uzyskała pomoc .   

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Płoniawach-

Bramurze za rok 2011stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad.9. Sprawozdanie z  realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 

2011 również zyskało pozytywną opinię wszystkich komisji Rady. Zawiera ono 

opis  najważniejszych działań Gminnej  Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, na które wydatkowano 62 845,19 zł tj. 89,34  % środków 

pozyskanych z wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 

Najwięcej pieniędzy w kwocie 29 730,75 zł wydano na dofinansowanie 

wypoczynku zimowego i letniego dla  uczniów  z wykorzystanie profilaktyki 

przeciwalkoholowej i przeciwnarkomanii. Pozostałe wydatki dotyczyły  

wsparcia finansowego różnej działalności, gdzie propagowano  ideę trzeźwości  

i wolności od uzależnień. 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Płoniawach-

Bramurze za rok 2011 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad.10. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w roku 2011 przyjęto bez  komentarza 

przez aklamację – zgodnie z opinią wszystkich komisji Rady. Jest to wy twór 

powołany w roku 2011, którego celem jest  zmniejszenie skali zjawiska 

przemocy w rodzinie oraz stworzenie jednolitego, profesjonalnego systemu 

interwencji i wsparcia osób zagrożonych bądź uwikłanych  w przemoc rodzinie.   

W tym celu zawarto 12 porozumień o współpracy w zespole 

interdyscyplinarnym ze szkołami,  przychodniami lekarskimi i jednostkami 

organizacyjnymi gminy. W 2011 roku do Zespołu wpłynęła 1 „Niebieska 

Karta”, która dotyczyła podejrzenia zjawiska przemocy w rodzinie. Sprawa jest 

w toku.  

Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie w roku 2011stanowi załącznik nr 11 d protokołu.  
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Ad.11.  Informację  z działalności Centrum Wolontariatu za 2011 przyjęto bez 

komentarz przez aklamację.  

Szkolne Kluby Wolontariatu  utworzone zostały  październiku 2011 r, w skład 

których wchodzi łącznie 79 wolontariuszy. Pomimo krótkiego okresu działania 

młodzież bardzo aktywnie uczestniczyła w różnych akcjach charytatywnych i 

społecznie użytecznych, min. w zbiórce Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy, w zbiórce różnych gadżetów  na cele rehabilitacyjne dzieci 

niepełnosprawnych, pomoc osobom chorym i samotnym, pomocy dzieciom w 

nauce, sprzątaniu zaniedbanych grobów, itp. Koordynatorem Centrum 

Wolontariatu, po odpowiednim przeszkoleniu jest Elżbieta Węsek.  

Informacja  z działalności Centrum Wolontariatu za 2011stanowi załącznik nr 

12 do protokołu. 

Ad.12. Otwierając część uchwałodawczą sesji Przewodniczący Tomaszewski 

oznajmił, że  obradujące na wspólnym posiedzeniu  18 czerwca br. wszystkie 

komisje pod przewodnictwem Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Ireneusza 

Załęskiego opiniowały projekty uchwał na sesję. Wnioski  komisji prezentować 

będzie Ireneusz Załęski. 

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

dotyczy kwot dochodów i wydatków oraz  zwiększenia wydatków  na 

rozbudowę i modernizację systemów zaopatrywania w wodę (kanalizacja) na 

rok 2013 o kwotę 400 987,84 zł. 

Wszystkie Komisji wydały pozytywną opinię o uchwale . 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych tj. wszyscy obecni na sesji.  

Wnioski na  sesję wszystkich komisji, uchwała nr 121/XX/2012 w sprawie 

zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Płoniawy-Bramura na lata 

2012-2022 stanowią załączniki nr 13 i 14 do protokołu. 

2) Projekt  uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy Płoniawy-Bramura na rok 2012 stanowi: 

Dochody przenosi się pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami. 

Dochody zmniejsza się o kwotę 23 700,00 zł, są to dochody ze sprzedaży 

mienia. 

Zwiększa się dochody 23 700,00 zł 

1) koszty upomnienia  150,00 zł 

2) odsetki od nieterminowych wpłat 10 117,24 zł 

3) darowizny na organizację „Święto Mleka”  8 500,00 zł 

4) dochody z lat ubiegłych  4 932,76 zł 

Wydatki przenosi się pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami.  

Z działu Administracja Publiczna, rozdziału Urzędy Gmin, z zakupu materiałów 

kwotę 7 496,00 przenosi się do działu Ochrona Zdrowia, rozdziału 

Przeciwdziałanie alkoholizmowi na organizację wypoczynku letniego. 

Wszystkie komisje wydały pozytywna opinię  o uchwale. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, tj. wszyscy obecni na sesji.  
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Uchwała nr 122/XX/2012 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 

budżetowej gminy Płoniawy-Bramura na rok 2012 stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu.  

3) Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu  na kwotę 1 655 153 zł 

zyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. Kredyt ten zaplanowany został w 

budżecie gminy na rok 2012 z przeznaczeniem na spłatę wcześniej 

zaciągniętych kredytów i pożyczek. Zaciągnięty zostanie na okres 1o lat, w tym 

1 rok karencji. Wybór banku, z którego zaciągnięty zostanie kredyt, po 

uzyskaniu pozytywnej opinii RIO , wyłoniony zostanie w drodze przetargowej.   

W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zaciągnięcia kredytu udział wzięło 12 

radnych, tj. wszyscy obecni na sesji (3 nieobecnych usprawiedliwionych).  

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, tj. wszyscy obecni na sesji.  

Uchwała nr 123/XX/2012 w sprawie zaciągnięcia kredytu  stanowi załącznik nr 

16 do protokołu. 

4) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2011 poprzedził uchwałę w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  

W sprawie wykonania budżetu gminy za rok 2011 głos zabrał Wójt 

Włodzimierz Załęski. Bazując na sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy 

Wójt przytoczył następujące dane:  

Plan dochodów budżetu gminy uchwalony przez Radę wyniósł 14 915 305,12 zł 

został wykonany w kwocie 14 909 533,57  zł , co stanowi 99,96 % z czego: 

dochody bieżące   14 772 244,66 zł    i dochody majątkowe   137 288,91 zł .  

Plan wydatków uchwalony przez Radę wyniósł  17 354 921,39 zł , wykonany 

został w kwocie 16 889 716,66 zł, co stanowi 97,32% z czego: 

Przychody budżetu gminy wyniosły 4 200 942,27 zł i pochodziły z 

następujących źródeł: kredyty i pożyczki  3 327 526,00 zł w tym na realizację 

projektów z udziałem środków unijnych  376 200,00 zł , wolne środki  

873 416,27 zł 

Rozchody budżetu gminy wyniosły 1 761 326,00 zł i kształtowały się  

następująco: spłaty rat kredytów w kwocie  1 622 526,00 zł , spłaty rat pożyczek 

w kwocie  138 800,00 zł 

Na koniec 2011r.  zadłużenie gminy wynosi 7 912 037,00 zł i kształtuje się 

następująco: kredyty  7 066 181,00 zł,  pożyczki w WFOŚ  469 656,00 zł, 

pożyczki w BGK  376 200,00 zł. 

Zrealizowane zostały następujące inwestycje:  

1) modernizacja stacji uzdatniania wody w Jaciążku, 202 421,37 zł 

2)  zakup drogi w Szczukach , 67 544,20 zł 

3) budowa oświetlenia ronda w Podosiu , 19 996,38 zł 

4) przebudowa drogi gminnej Płoniawy-Bramura  -  Łęgi  , 213 758,57zł 

5) przebudowa drogi gminnej Suche Kolonia, 120 142,87zł 

6) termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Chodkowie, 
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7) pobudowano 45 przyzagrodowych czyszczalni ścieków  z udziałem dotacji 

unijnej, 436 738,52 zł 

9) budowa oświetlenia dróg, 

10) ruszyły prace kanalizacyjne  na które wydano ponad 37 tys.zł.  

Wójt podkreślił, że  jak na obecny stan finansów gminy zrobiono dużo. Cały 

czas  pozyskiwane są środki unijne. 

Na stan mienia komunalnego wartości  25 314 072,77 zł, składają się głównie:  

1) grunty różne  o powierzchni 13.7760 ha  i wartości 276 327,00 zł, 

zabudowane obiektami użyteczności publicznej,  

2) drogi gminne  o powierzchni  150.9510 ha  i wartości 300 000,00 zł w 40 

wsiach, 

3) grunty oddane w użytkowanie wieczyste o powierzchni 6.5711 ha, 

4) budynki , lokale i obiekty  inżynierii lądowej i wodnej o wartości  

21 627 812,93 zł, 

5) 13 samochodów  bojowych o wartości 1 351 202,96 zł, będących w 

dyspozycji 11 jednostek  Ochotniczych Straży Pożarnych, 

6)10 lokali komunalnych  oddanych  w dzierżawę  w Szczukach, Młodzianowie, 

Węgrzynowie, Zawadach Dworskich i w Płoniawach-Bramurze.   

Na koniec 2011r.  zadłużenie gminy wynosi 7 912 037,00 zł i kształtuje się 
następująco: kredyty  7 066 181,00 zł,  pożyczki w WFOŚ  469 656,00 zł, 

pożyczki w BGK  376 200,00 zł. 

Pytań do wypowiedzi Wójta nie wniesiono. 

Sprawozdanie finansowe gminy Płoniawy-Bramura będące załącznikiem do 

zarządzenia Nr 20/12 Wójta Gminy Płoniawy-Bramura z dnia 2 maja 2012 r. w 

sprawie przedstawienia Radzie Gminy Płoniawy-Bramura sprawozdania 

finansowego gminy Płoniawy-Bramura zawiera: Bilans jednostki budżetowej i 

samorządowego zakładu budżetowego zamykający się  sumą aktywów na 

koniec roku 2011 20 729 525,03 zł  i sumą pasywów  w kwocie 20 729 525,03; 

bilans z wykonania budżetu państwa,  jednostki samorządy terytorialnego 

zamykający się sumą aktywów na koniec 2011 r. 804 890,13 zł i suma pasywów 

804 890,13 zł; rachunek zysków i strat jednostki o stanie przychodów netto ze 

sprzedaży  na koniec roku 2011 16 759 781,35 zł; zestawienie zmian w 

funduszu jednostki określający fundusz jednostki na koniec roku 2011 

16 651 921,39 zł.  

Przewodniczący Rady poinformował, że przedmiotowe sprawozdania 

pozytywnie oceniły wszystkie komisje na odrębnych posiedzeniach, zgodnie z 

załącznikami  nr 7 do protokołu oraz Regionalną Izbę Obrachunkową. Wiążącą 

opinią  do zatwierdzenia sprawozdań jest opinia RIO oraz opinia Komisji 

Rewizyjnej. W związku z tym Przewodniczący odczytał treść uchwały Nr 

Os.144.2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Warszawie z dnia 16 kwietnia 2012 r. w sprawie wydania pozytywnej opinii  o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Płoniawy-Bramura sprawozdaniu z 
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wykonaniu budżetu gminy za 2011 r. wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego.  

Następnie pod nieobecność Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  Członek 

Komisji Rewizyjnej Grażyna Lewandowska  przedstawiła Radzie pozytywną 

opinię Komisji Rewizyjnej z dnia 15 maja 2012 r. o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu gminy. 

Po przedłożeniu Radzie wszystkich niezbędnych dokumentów Przewodniczący 

Rady zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonani budżetu gminy za rok 2011. 

 

Głosowanie nad uchwałą przebiegało następująco:   

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych ( 3 nieobecnych usprawiedliwionych)  

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, tj. wszyscy obecni na sesji.  

Projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2011, sprawozdanie z 

wykonania budżetu gminy za rok 2011, zarządzenie nr 20/2012 Wójta Gminy, 

uchwała Nr Os. 144.2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 16 kwietnia 2012 r. w sprawie wydania 

opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Płoniawy-Bramura sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy za 2011 r. wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego z objaśnieniami ,opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Płoniawy-Bramura w sprawie wykonania budżetu gminy za rok 2011,uchwała 

nr 124/XX/2012 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2011 stanowią załączniki 

odpowiednio od nr 17 do nr 22 do protokołu  

5) Przystępując do procedury absolutoryjnej, Przewodniczący Tomaszewski 

zwrócił się o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Płoniawy-Bramura absolutorium za rok 2011. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej  o udzielenie  Wójtowi Gminy Płoniawy-Bramura 

absolutorium za rok 2011odczytała Członek Komisji Grażyna Lewandowska.   

Następnie Przewodniczący Rady odczytał  uchwałę Nr Os.225.2012 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 18 maja 

2012 r. w sprawie wydania opinii  o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Płoniawy-Bramura w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2011 

r. RIO pozytywnie zaopiniowało wniosek Komisji Rewizyjnej. Pozostałe dwie 

Komisje Rady również  wnioskowały o udzieleniu absolutorium Wójtowi 

Gminy. 

Po przedstawieniu Radzie kompletu dokumentów związanych z instytucją 

absolutoryjną, Przewodniczący Tomaszewski odczytał projekt uchwały w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Płoniawy-Bramura z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2011 rok i zarządził głosowanie. 

Głosowanie nad uchwałą przebiegało następująco:   
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W głosowaniu udział wzięło 12 radnych ( 3 nieobecnych usprawiedliwionych)  

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, tj. wszyscy obecni na sesji. 

Wójt podziękował Radzie za udzielone absolutorium.  

Wniosek Komisji Rewizyjnej, uchwała Nr Os.225.2012 RIO, projekt uchwały i 

uchwała nr125/XX/2012 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Płoniawy-Bramura z tytułu wykonania budżetu gminy za 2011 rok stanowią 

załączniki odpowiednio nr, nr 23, 24,25,26 do protokołu. 

6) Uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Powiatowi Makowskiemu pozytywnie oceniły wszystkie komisje, o czym 

poinformował Przewodniczący wspólnego posiedzenia komisji Ireneusz Załęski.  

W ramach współdziałania Gminy Płoniawy-Bramura z Powiatem  Makowskim 

planuje się zakup i dystrybucję energii elektrycznej na potrzeby Gminy 

Płoniawy-Bramura , w tym wspólnym przygotowaniu i przeprowadzeniu  

postępowań o udzielenie zamówień publicznych w ramach Grupy Zakupowej 

Energii Elektrycznej. Z budżetu gminy przeznacza się na ten cel  20 000 zł 

brutto. Szczegółowe warunki  udzielenia przedmiotowej pomocy finansowej i 

zasady rozliczenia środków określone zostaną w umowie zawartej pomiędzy 

Gminą Płoniawy-Bramura a  Powiatem Makowskim. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, tj. wszyscy obecni na sesji. 

Uchwała nr 126/XX/2012 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej Powiatowi Makowskiemu stanowi załącznik nr 27 do protokołu  

7) Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania stałych komisji 

Rady dotyczy uzupełnienia składu Komisji o nowowybranego radnego Dariusza 

Kowalczyka po śmierci radnego Edwarda Mierzejewskiego. 

Ireneusz Załęski przekazał pozytywną opinię wszystkich komisji Rady Gminy o 

projekcie uchwały.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Projekt uchwały i uchwała nr 127/XX/2012 sprawie zmiany uchwały w sprawie 

powołania stałych komisji Rady stanowią załączniki nr 28 i 29 do protokołu. 

8)  Uchwałę w sprawie wystąpienia Gminy Płoniawy-Bramura z 

Międzygminnego Związku Regionu Ciechanowskiego poparli wszyscy 

członkowie komisji. Zgodnie z uzasadnieniem do uchwały Rada Gminy 

Płoniawy-Bramura 28 października 2008 roku podjęła uchwałę  nr 119/XXI/09  

w sprawie utworzenia Międzygminnego Związku Regionu Ciechanowskiego i w 

tym samym dniu uchwałą nr 120/XXI/08 przyjęła Statut Związku. Tym samym 

wraz z pozostałymi 26 samorządami powstał Międzygminny Związek Regionu 

Ciechanowskiego. § 2  uchwały Nr 119/XXI/08 stanowi, że „Celem działania 

Związku    jest wspólne wykonywanie zadań  publicznych  w zakresie tworzenia 

warunków niezbędnych do realizacji kompleksowego regionalnego programu 

gospodarki odpadami na terenach gmin tworzących Związek”.   Zadania 

Związku określone zostały w § 8  Statutu Związku ogłoszonego w dniu 15 lipca 

2009 r. (Dz.Urz.Woj.Maz. z 2009 r. Nr 112, poz. 3234) „§ 8. 1. Zadaniem 

Związku jest planowanie i wykonywanie zadań publicznych w zakresie 
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tworzenia warunków niezbędnych do utrzymania porządku i czystości na 

terenach gmin będących, uczestnikami Związku w dziedzinie gospodarki 

odpadami, polegające na; zapewnieniu budowy, utrzymania i eksploatacji 

instalacji i urządzeń do odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych,, 

realizacji kompleksowego regionalnego programu gospodarki odpadami: 

organizowaniu selektywnej zbiórki odpadów, segregacji oraz magazynowania  

odpadów komunalnych, w tym odpadów niebezpiecznych, przydatnych do 

odzysku oraz współdziałaniu z przedsiębiorstwami podejmującymi działalność 

w zakresie  gospodarowania tego rodzaju odpadami, prowadzeniu działalności 

edukacyjnej i szkoleniowej w powyższym zakresie, rekultywacji gminnych 

wysypisk nie spełniających norm ochrony środowiska”.  

Żadne z tych zadań  nie zostało  rozpoczętych, a przyjęta przez Sejm 1 lipca 

2011 r. ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych 

innych ustaw ma za zadanie uporządkować gospodarkę odpadami w Polsce, a od  

1 stycznia 2012 r. weszła  w życie ustawa z 1 lipca 2011 r. o zmianie ustawy o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw 

(Dz.U. nr 152, poz. 897. Przepisy te nakładają na gminy dodatkowe  obowiązki 

związane z odbiorem i utylizacją odpadów komunalnych. Związek w tym 

zakresie nie podjął żadnych  konkretnych działań. Nie ma szans, aby wspólna 

gospodarka odpadami, jak to zakładała idea utworzenia Związku,  ruszyła w II 

półroczu 2013 roku. Składka inwestycyjna płacona corocznie  przez Gminę na 

rzecz Związku w wysokości 120 tys.zł  oraz  płacone przez samorządy składki 

członkowskie nie  wystarczą  na budowę instalacji i urządzeń do odzysku i 

unieszkodliwiania odpadów. Konieczny będzie kredyt  zaciągnięty przez 

Związek, który  spowoduje zwiększenie  zadłużenia gmin członkowskich.  

Dlatego dalsze uczestnictwo Gminy w Związku jest niecelowe.  

Zgodnie z § 22 Statutu Związku  wystąpienie Gminy jest dopuszczalne, gdyż 

jest to Związek o charakterze dobrowolnym, a nie obligatoryjnym. Gmina 

zmuszona jest we własnym zakresie  poszukiwać rozwiązań  w celu wdrożenia 

cytowanych na wstępie ustaw oraz  wygospodarować  własne środki na ten cel.  

Podjęcie uchwały o wystąpieniu ze Związku jest uzasadnione i następuje  z 

zachowaniem sześciomiesięcznego okresu wypowiedzenia ze skutkiem na dzień 

31 grudnia 2012 r.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, tj. wszyscy obecni na sesji.  

Projekt uchwały i uchwała nr 128/XX/2012  w sprawie wystąpienia Gminy 

Płoniawy-Bramura z Międzygminnego Związku Regionu Ciechanowskiego 

stanowią załączniki nr 30 i 31 do protokołu. 

9) uchwała w sprawie przyjęcia zadania: opracowanie aktualizacji „Programu 

usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Płoniawy-Bramura” 

zyskała pozytywną opinię wszystkich komisji Rady. Została opracowania w celu 

realizacji  Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest 

stosowanych na terytorium Polski  przyjętym przez Radę Ministrów  14 maja 
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2002  oraz  uchwałą Rady Ministrów z dnia 14 lipca 2009 r. w sprawie 

ustanowienia programu wieloletniego „Program Oczyszczania Kraju z Azbestu 

na lata 2009-2032” w oparciu o który wszystkie gminy zostały zobligowane do 

podjęcia działań mających na celu  usunięcie i unieszkodliwienie wszystkich 

wyrobów zawierających azbest na ich terenie do roku 2032.  W celu realizacji  

tych programów  należy: opracowanie Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest; inwentaryzacja wyrobów zawierających azbest; 

wprowadzenie danych z inwentaryzacji do bazy Azbestowej. 

Na terenie Gminy Płoniawy-Bramura zadanie będzie realizowane z 

wykorzystaniem przekazanych przez Ministra Gospodarki środków 

finansowych. Wstępnie Gmina otrzymała 20 000 zł na rozpoczęcie 

przedmiotowych prac, w ramach których opracowany zostanie „Program 

usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Płoniawy-Bramura”. 

Podjęcie uchwały rozpoczyna działania mające na celu uporządkowanie  i 

odpowiednie rozłożenie w czasie  do 2032 oczyszczenie gminy  ze szkodliwego 

azbestu.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

W związku z podjęta uchwałą, przesłane zostanie oświadczenie o wystąpieniu 

Gminy Płoniawy-Bramura z dniem 31 grudnia 2012 r.  

Projekt uchwały i uchwała nr 129/XX/2012 sprawie przyjęcia zadania: 

opracowanie aktualizacji „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest 

z terenu Gminy Płoniawy-Bramura stanowią załączniki nr 32 i 33 do protokołu. 

Na tym część uchwałodawcza sesji została zamknięta. 

Ad.13. Interpelacji radni nie zgłosili. 

Ad.14. W ostatnim punkcie porządku obrad poruszono kilka kwestii, a 

mianowicie:  

Sekretarz Gminy Kazimierz Białobrzeski uczestniczy  w organizacji wydania 

książki  w edycji ocalić od zapomnienia realizowanej przez Powiat Makowski. 

Potrzebne są stare zdjęcia do 1970 roku, które zostaną uwiecznione w tym 

wydaniu. W związku z tym zwrócił się do publiczności zgromadzonej na sali 

obrad, aby upowszechnić w terenie tę informację, by jak najwięcej tych 

pamiątek znalazło się w tej książce. Wszystkie po skopiowaniu zostaną 

zwrócone właścicielom. 

Druga sprawa to apel o upowszechnienie informacji organizacji  kreatywnych 

wakacji , aby jak najwięcej uczniów wzięło w nich udział. Zajęcia prowadzone 

będą od 5 lipca do 5 sierpnia br. 

Natomiast Wójt ,nawiązując do przekazanej sołtysom informacji o wyłożeniu do 

wglądu pomiarów nieruchomości dokonanych na zlecenie Starostwa 

Makowskiego  zaapelował , aby informacje te trafiły do wszystkich 

mieszkańców sołectw. Do sołtysów nieobecnych na sesji zostaną one wysłane 

drogą pocztową. Zaapelował także, aby zgłoszone zostały wszystkie 

uszkodzenia nawierzchni dróg. które zostaną zlikwidowane.  
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Informacja o dokonanych pomiarach przez firmę z Gdańska wywołała falę 

krytyki wśród sołtysów. Pomiary te nie wiadomo po co zostały wykonane, skoro 

wszystkie pomiary są w geodezji i w ARiMR. Efekt żaden, a nawet szkodzący 

w interesy mieszkańców, bo spowodowano konflikty pomiędzy sąsiadami.  Nie 

wiadomo w jakim celu Starostwo wydało niepotrzebnie pieniądze.  

Radna Lewandowska Grażyna na dowód przytoczyła własny przykład, gdy po 

pomiarze okazało się, że jej stodoła znajduje się na połowie działki sąsiada. Na 

jej interwencję , bez problemu  geodeci przesunęli  drewniany palik. Ma jeszcze 

wiele innych zarzutów, które już zgłosiła w Starostwie  

Radna Janina Zabielska powiedziała, że w jej przypadku nie zmieniono granicy 

działki, ale zmieniono numerację działek i co teraz z tego wyniknie. Na pewno 

będą problemy.  

Sekretarz  Białobrzeski pełniący funkcję wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 

Makowskiego pouczył, aby wszystkie niezadowolone osoby  zgłosiły to 

geodezji makowskiej. Jego zdaniem była to niepotrzebna akcja i przestrzegał 

przed tym Starostwo Makowskie. Normalne pomiary kończą się wydaniem 

decyzji administracyjnej, czego w tym przypadku nie będzie. Paliki drewniane , 

które są ustawione też budzą wątpliwości, bo powinny być trwałe betonowe, a 

taki patyk drewniany każdy może przesunąć i cały pomiar weźmie „w łeb”. Jest 

to tylko tak zwana aktualizacja map, która nic nie daje. 

Zdaniem Wójta również nie był to dobry pomysł z tymi pomiarami, który  

przyniósł  więcej szkody, niż pożytku. 

Radca prawny Dominik Pogorzelski pouczył, aby każdy niezadowolony z 

pomiarów złożył skargę cywilną, bo te  pomiary będą miały wpływ na wysokość 

podatku od nieruchomości. Trzeba także zadać pytania geodetom makowskim 

skąd się wzięły rozbieżności w pomiarach. Jeśli  będą problemy należy  wezwać 

geodetów, aby we właściwy  sposób dokonali pomiarów i podważyć  te nowe 

pomiary. Wszystkie pomiary muszą odbywać się wobec obecności strony.  

Poruszona została także sprawa gospodarki odpadowej ,która  zmienia się z 

dniem 1 lipca 2013 roku.  

Wójt zalecił, aby mieszkańcy wypowiedzieli z dniem 31 grudnia 2012 wszystkie 

umowy z odbiorcą odpadów. Pomimo tych wypowiedzeń odpady będą nadal 

odbierane na dotychczasowych zasadach do końca czerwca 2013 r. 

Radca uznał, że można tylko anektować te umowy, niekoniecznie rozwiązywać. 

Przewodniczący Tomaszewski  zobowiązał  Wójta, aby przygotował wzory 

dokumentów dotyczących odbierania odpadów  i na sesjach je rozdał sołtysom.  

Wójt odpowiedział, że przygotuje takie  wzory dokumentów i będzie 

informował na sesjach co dalej. Jeśli zajdzie potrzeba, to będą organizowane 

zebrania we wsiach, aby nie było niejasności w realizacji nowej gospodarki 

odpadami.   

Radny Chodkowski Benedykt podziękował Wójtowi za remont drogi, o którą 

wnioskował. 
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Przewodniczący Rady Zbigniew Tomaszewski  odczytał treść skargi, jaka 

wpłynęła na pocztę meilową Przewodniczącego Rady Gminy na Wójta i  

podległych mu pracowników. Skarga Ryszarda Drabińskiego z Węgrzynowa  

dotyczy opieszałości Urzędu, niedotrzymywania terminów przewidzianych 

prawem administracyjnym dotyczących odpowiedzi na korespondencje oraz 

blachostkowe podejście do zapytań i próśb mieszkańców. Na  potwierdzenie 

tych zarzutów podał, iż na wysłaną elektronicznie korespondencję w dniu 29 

grudnia 2011 odpowiedź od Wójta Gminy przyszła  1 marca 2012. Tego samego 

dnia (czyli 1 marca 2012) wystosował kolejne pismo do Wójta Gminy (w formie 

elektronicznej),w którym zadał pytanie jak zawnioskować o pieniądze na 

oświetlenie ulic we wsi Węgrzynowo, aby znalazły się w budżecie gminy na 

przyszły rok. Do dnia 31 maja 2012 mimo wykonania kilku rozmów 

telefonicznych z zapytaniem-kiedy otrzyma odpowiedź, nie otrzymał od Wójta 

Gminy ani Urzędu Gminy Płoniawy-Bramura żadnej odpowiedzi. 

W związku z tym prosi o pouczenie Wójta Gminy i podległych mu 

pracowników Urzędu Gminy o przestrzeganiu terminów korespondencyjnych. 

Po odczytaniu skargi Przewodniczący  poprosił Wójta o wyjaśnienie 

przedstawionych zarzutów. 

Wójt oświadczył, że nigdy nie miał możliwości spotkania się ze Skarżącym, 

który prowadzi korespondencję z Anglii. Na wszelkie zgłaszane zarzuty i 

pytania udzielał Skarżącemu wyjaśnień w rozmowie telefonicznej. Jednak te 

wyjaśnienia nie satysfakcjonowały go. Prawdą jest, że przy realizacji kanalizacji 

rozkopywane są drogi, które są naprawiane, ale  dopiero po tym jak ziemia się 

uleży, inaczej się rozsypie. Oświetlenie dróg robione jest w całej gminie. W 

2013 roku będą instalowane dodatkowe lampy, w Węgrzynowie również, ale 

trzeba doprojektować nowe linie. To nie można tak od razu na jeden wniosek. 

Zresztą ten Pan nie przebywa w kraju, nie kontaktuje się ani z radnymi, ani z 

sołtysami. Działa sam  w oderwaniu od rzeczywistości, nie znając tutejszych 

realiów, a wiadomo, że przy tego typu inwestycjach zawsze są  okresowe 

utrudnienia, których nie da się uniknąć.  

Dyrektor Szkoły w Węgrzynowie Jolanta Dawid oświadczyła, że według jej 

obserwacji, wykonawca  bardzo dobrze prowadzi te inwestycję , pomimo, że jest 

trudny, gliniasty i podmokły teren. Pozatym na miejscu jest kierownik robót, jest 

też  inspektor nadzoru, którym należy zgłaszać swoje zastrzeżenia. Ale jeśli 

kogoś nie ma na miejscu, to najlepiej skarżyć Wójta. 

Radca prawny Dominik Pogorzelski  zaproponował, aby radni zdecydowali, czy 

wyjaśnienia Wójta są wystarczające, czy też sprawę skierować do rozpatrzenia 

Komisji Rewizyjnej.  

Radna z Węgrzynowa Janina Zabielska  oświadczyła, że nic nie jest jej 

wiadomo o jakichkolwiek utrudnieniach. Również obecny na sesji sołtys z 

Węgrzynowa nie zabrał głosu o słuszności skargi. 

W zarządzonym głosowaniu  nad sposobem załatwienia skargi udział wzięło 11 

radnych, gdyż jeden z nich opuścił wcześniej salę obrady. 
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11 głosami radni zdecydowali, aby Skarżącemu udzielić interesujących go 

wyjaśnień . Nie ma potrzeby kierować sprawy na Komisję Rewizyjną, która nic 

nowego nie wniesie do sprawy.  Niemniej jednak Przewodniczący Rady pouczył 

Wójta, aby on sam i jego podlegli pracownicy odpowiadali na wnioski i pytania  

petentów z zachowaniem terminów zgodnych z kpa.  

Drugą sprawą przekazaną przez Przewodniczącego Rady  było pismo od 

mieszkańców Krzyżewa Nadrzecznego  o remont bardzo piaszczystej  drogi 

prowadzącej przez las. 

Wójt odpowiedział, że zna tę drogę, która właściwie jest jak dukt, a nie droga ze 

względu na jej małą szerokość. Poszerzyć się jej nie da, bo położona jest w 

lesie. W tym roku nic się da zrobić, bo nie ma możliwości jej poszerzenia. W 

Krzyżewie jest problem  komunikacyjny. Także drewniany most nie nadaje się 

do przejazdu, bo zagraża zawaleniem, a droga od niego biegnie przez teren 

zalewowy. Gmina nie jest w stanie wybudować mostu z własnych środków, bo 

jest to koszt około 1 mln.zł. Pozyskanie na niego środków też będzie 

niemożliwe, bo  trudno jest w tym przypadku wykazać efekt gospodarczy, 

celowość, natężenie ruchu, a to będą małe parametry.  Zresztą sam most nie 

rozwiąże problemu, jak rzeka będzie zalewać drogę i rozmywać nawierzchnię.  

Na dzień dzisiejszy Wójt nie widzi rozwiązania problemu, sprawa wymaga 

zastanowienia. Na następnej sesji  poinformuje, czy udało się znaleźć sposób na 

załatwienie  przedmiotowego problemu. 

Więcej głosów nie zanotowano, wobec czego Przewodniczący Rady Zbigniew 

Tomaszewski ogłosił wyczerpanie porządku obrad. 

Ad.14. O godz. 12
40 

Przewodniczący Rady zamknął XX sesję Rady Gminy 

Płoniawy-Bramura.  

 

 

Protokołowała                                                                   Podpisał 

 

Janina Dąbrowska                                                    Zbigniew Tomaszewski  

 


